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Jaarstukken 2012 
 

 

Aan Provinciale Staten van Noord-Brabant 

 

Op 26 april hebben de Statencommissies gesproken over de Jaarstukken 

2012. De commissies zijn van oordeel dat het voorstel rijp is voor 

behandeling in Provinciale Staten op 17 mei a.s. 

 

In deze memorie van antwoord gaan wij in op enkele nog openstaande 

vragen. 

 

Beheerskosten BOM-innovatiefonds 

In de commissie EZB is gevraagd of de lagere beheerskosten BOM-

innovatiefonds: betrekking hebben op lagere kosten of op lagere 

inspanningen? 

 

De juridische verplichting loopt af in 2014. Op dat moment zal de BOM 

de eindafrekening opmaken van de beheerskosten in het kader van het 

MKB-innovatiefonds 2010-2014. Tot die tijd declareert de BOM 

voorschotten op basis van daadwerkelijk gemaakte kosten. In 2012 zijn 

er minder voorschotten uitbetaald dan verwacht. Dit komt grotendeels 

doordat declaratie van de kosten uit het laatste kwartaal (van de BOM) in 

2013 is binnengekomen. 

 

 

-Zuid 

In de commissie EZB is gevraagd naar de afwijkingen bij OP Zuid t.o.v. 

de begroting. Geconstateerd wordt een overschrijding op de kosten en op 

de baten. Was dat een timingzaak?   
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De overschrijding wordt verklaard door de gewijzigde balanssystematiek. 

Het programma van OP-zuid wordt geconsolideerd in de provinciale 

administratie opgenomen.  

De gewijzigde balanssystematiek vereist dat de last als balanspost wordt 

opgenomen indien sprake is van een onherroepelijke juridische 

verplichting. In het geval van het Europees Economisch 

Stimuleringsprogramma zijn dit de subsidieverleningen die worden 

betaald uit het Europese programma. Dit betekent dat vanwege de 

gewijzigde balanssystematiek, zowel de verplichting naar de 

subsidieontvanger als de verwachte bate uit Europa naar voren zijn 

gehaald. In de begroting was geen rekening gehouden met deze 

consequentie van de gewijzigde balanssystematiek (voor dit specifieke 

beleidsonderdeel) omdat de accountant pas in een laat stadium uitsluitsel 

kon geven hoe deze lasten en baten in de jaarrekening moesten worden 

verwerkt. Daardoor zijn zowel de kosten als de baten overschreden. 

 

 

Investeringsagenda onderdeel energietransitie 

In de commissie EZB wordt aangegeven dat bij energietransitie sprake is 

van uitbreiding samenwerking en onderzoek, maar dat er nog weinig 

concrete resultaten zijn te zien.  

 

In niet alle gevallen zijn de prestaties en te bereiken effecten smart-

geformuleerd in de begroting. Met de energietransitie wordt ingezet op 

de uitbreiding van samenwerking en onderzoek. Hiervoor is bijvoorbeeld 

de verhuizing van Energie onderzoek Centrum Nederland (ECN) in 

2012 gerealiseerd. De inzet van de provincie in dit programma laat zich 

niet direct vertalen in de concrete resultaten op het gebied van 

samenwerking en onderzoek. 

 

 

Zero emissie busvervoer 

In de commissie EZB is gevraagd naar de intentie van zero emissie 

busvervoer en wat hierbij de rol is van PS. Tevens is gevraagd waarom 

de deelneming in de Stichting niet in de paragraaf verbonden partijen is 

opgenomen. 

 
De ambitie is nog steeds om in 2025 het openbaar vervoer dat onder 
provinciale verantwoordelijkheid valt, uit te voeren met zero-emissie 
materieel. Dat willen we bereiken via 3 stappen: praktijkproeven met ca 
15 elektrisch aangedreven bussen die gaan rijden in 2014, een 
geleidelijke verdere ingroei van zero emissie materieel in de nieuwe 
concessies die van start gaan in 2015 en als laatste biedt de aanbesteding 
van het OV voor de periode 2023-2035 de kans om dan de finale stap 
naar zero emissie te maken. De eerste 2 stappen vinden plaats binnen de 
uitgangspunten van het programma Elektrisch rijden en smart grids 
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respectievelijk de Visie Openbaar Vervoer die is opgesteld voor de 
periode 2015-2025. Beide zijn goedgekeurd door uw Staten. Stap 2, de 
geleidelijke ingroei in de nieuwe concessie vanaf 2015, is verder 
onderdeel van de lopende aanbesteding van het OV voor de periode 
2015-2025. Uw Staten hebben via de commissie MF in september 2012 
een zienswijze kunnen geven op de Nota van Uitgangspunten 
Aanbesteding openbaar vervoer 2015, op grond waarvan ons college een 
Programma van Eisen en Wensen heeft opgesteld. Het concept daarvan 
is door ons op 27 november 2011 vastgesteld en ter kennisneming 
gezonden aan de commissie MF. Het definitieve PvE en het bestek zijn 
door ons vastgesteld op 19 maart jongstleden, waarvan wij uw Staten 
mededeling hebben gedaan. Uw staten hebben die mededeling 
doorverwezen naar de commissie MF.  
Voor de nieuwe aanbesteding die in 2023/2024 aan de orde is, zal te 
zijner tijd een nieuwe Visie Openbaar vervoer moeten worden opgesteld 
en uiteraard een nieuwe Nota van Uitgangspunten, documenten 
waarmee uw Staten de verdere richting van het Openbaar Vervoer 
kunnen bepalen.  
 
Er is sprake van een verbonden partij indien de provincie een financieel 
én een bestuurlijk aandeel in een Stichting heeft. De provincie heeft geen 
zitting in het bestuur van de Stichting Zero Emissie Busvervoer (ZEB). 
De provincie Noord-Brabant is wel vertegenwoordigd in een stuurgroep 
die het bestuur adviseert. Gedeputeerde van Heugten heeft zitting in 
deze stuurgroep.  
De provincie heeft de werkzaamheden van de stichting ondersteund met 
een éénmalige bijdrage van € 20.000. Voor het bereiken van haar 
doelen heeft de Stichting ZEB een subsidie verworven van de Europese 
Investeringsbank (EIB) voor een bedrag van ca € 2,5 miljoen. De 
provincies Noord-Brabant en Limburg staan samen garant voor een 
juiste inzet van deze subsidie. 

 

 

Verbonden partijen.  

In de commissie EZB wordt opgemerkt dat bij verbonden partijen soms 

de nominale waarde wordt opgenomen en soms de balanswaarde. Wat is 

daarvan de intentie? 

 

De verbonden partijen zijn toegelicht in de paragraaf verbonden partijen 

in de jaarstukken. In de bijlagen bij de jaarstukken (bijlage 3a van de 

bijlagenbundel) worden de verbonden partijen verder gespecificeerd.  

In die bijlage is ook de nominale waarde van de verbonden partijen ad  

€ 62,5 miljoen vermeld en is tevens de balanswaarde van de verbonden 

partijen ad € 46,9 miljoen aangegeven.  
De waarde van de verbonden partijen die  PM op de balans zijn 

opgenomen, betreffen deelnemingen die in het verleden ten laste van de 

exploitatie zijn gebracht. Daarvoor loopt de provincie geen risico meer. 
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De meer recente deelnemingen zijn tegen verkrijgingsprijs of lagere 

marktwaarde op de balans opgenomen. Tegenover deze waarde staat 

een volledige afdekking in de risicoreserve. 

 

 

Energietransitie:  

Er is € 19 mln onderbenut, hoe komt het dat het achterblijft?  

 

In het algemeen geldt dat de economische crisis de bedrijven in deze 

sectoren raakt met faillissementen tot gevolg. Dit drukt de 

groeiverwachtingen van de clusters op dit moment. Bedrijven die wel het 

hoofd boven water houden zien zelf het belang om nu te blijven 

investeren in R&D, zodat als de markt aantrekt de nieuwe innovaties 

gereed zijn. Hierdoor verwachten wij dat de doelstellingen voor 2020 

nog steeds realistisch zijn. 

 

De onderbesteding op Solar en toptechnologie laat zich grotendeels 

verklaren door de latere declaratie van Solliance voor de Solliance-

labfaciliteiten en de verhuizing van Energieonderzoek Centrum 

Nederland naar Noord-Brabant (ca € 15 mln). Met de start van het 
Solliance initiatief is in 2012 de huisvesting op orde gebracht. Dit heeft 

geleid tot enkele complexe ontwikkelingen, zoals het verkopen en 

terughuren van de High Tech Campus in Eindhoven door Philips. Deze 

complexe ontwikkelingen leidden ertoe dat pas laat in 2012 de kosten 

zijn gemaakt. De declaratie van deze kosten was nog niet ontvangen bij 

het opmaken van de jaarrekening. Solliance heeft deze kosten 

voorgeschoten. Inmiddels is de eerste declaratie, ter waarde van ca. € 5,9 
mln. binnengekomen. 

 

 

Afwaardering van deelnemingen 

In de commissie EZB is gevraagd naar een overzicht van de 

afwaardering van de deelnemingen in 2012. 

 

In de jaarrekening 2012 is de afwaardering van de deelneming in 

Brabantse herstructureringsmaatschappij Bedrijventerreinen verwerkt tot 

een bedrag van € 3.794.852. 

 

De waarde van de deelneming in Agro & Co is in 2012 afgewaardeerd 

met een bedrag van € 655.563. 
 

Deze afwaarderingen zijn vermeld in de toelichting op de balans op blz. 

237 van de Jaarstukken. 

Hierbij is aangegeven dat een aantal deelnemingen pm zijn gewaardeerd 

en dat o.a. BHB en Agro & Co gewaardeerd zijn tegen verkrijgingsprijs. 

Als aanvulling zou hier moeten staan ‘of tegen lagere marktwaarde’. 
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De afwaarderingen bij beide deelnemingen hebben te maken met een 

lager eigen vermogen ultimo 2012, vanwege een verliessaldo in 2012. 

Dat verliessaldo wordt bij beide deelnemingen met name veroorzaakt 

door een storting in een voorziening vanwege het verstrekken van 

leningen en het participeren in verlieslatende deelnemingen / projecten. 

 

 

Participatie Oikocredit  

In de commissie EZB is gevraagd naar de participatie in Oikocredit. 

 

Op 6 november 2012 hebben Gedeputeerde Staten besloten om te 

participeren in het Oikocredit Nederland Fonds. Door middel van de 

participatie in het Oikocredit Fonds Nederland geven Gedeputeerde 

Staten invulling aan de ethisch-sociale aspecten van het treasury beleid. 

Oikocredit richt zich op het financieren van instellingen die 

microkredieten verstrekken aan kleine ondernemers in 

ontwikkelingslanden. Het risico bij deze uitzetting is erg laag en de 

provincie ontvangt een normaal marktconform rendement. Over deze 

deelname is de Commissie voor Mobiliteit en Financiën op 14 december 

2012 geïnformeerd (MF-0128). In het verslag van de vergadering van 

deze commissie zijn nog aanvullende vragen beantwoord (MF-0138). 

 

 

APPA 

In de commissie EZB is gevraagd waarom de begroting is overschreden 

bij de vorming van de voorziening Algemene Pensioenwet Politieke 

Ambtsdragers. 

 
Als gevolg van de wijziging van de wet APPA is eind 2011 besloten de 
uitvoering daarvan onder te brengen bij Loyalis. Dat heeft ons tevens 
doen besluiten om de financiering/bekostiging te laten lopen via een 
voorziening. Met die voorziening moeten de toekomstige pensioenen aan 
ex-gedeputeerden worden afgedekt. 
Omdat wij voorheen de bekostiging van de pensioenen niet via een 
voorziening lieten lopen, moet er een eerste dotatie plaatsvinden die de 
toekomstige aanspraken kan dekken zoals die op dit moment bestaan. 
Daartoe heeft de pensioen-uitvoerder (Loyalis) een actuariële berekening 
opgemaakt, die een omvang laat zien van afgerond € 10 miljoen.  
De berekening van € 6,5 miljoen in de paragraaf weerstandsvermogen 
bij de begroting 2013 (zomer 2012) was niet gebaseerd op een actuariële 
berekening van alle bestaande toekomstige pensioenverplichtingen, maar 
op een berekening van toekomstige betalingsverplichtingen in de 
komende 10 jaren. Op basis van de gegevens die wij zelf  hadden, kon 
geen complete actuariële berekening worden gemaakt. 
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BTW verlaging 6% 

In de commissie EZB is gevraagd naar de gevolgen van de verlaging van 

het BTW-tarief op de verbouwingsactiviteiten Provinciehuis. 

 

De BTW verlaging naar 6% is alleen van toepassing op arbeidskosten 

i.r.t. bouw/verbouw van privéwoningen en is dus niet van toepassing op 

verbouwingingsactiviteiten van het Provinciehuis. 

 

 

Beleidsprestaties  
In de commissie Ecologie en Ruimte is aangegeven dat over de 
beleidsprestaties uit het provinciaal milieuplan niet altijd volledig wordt 
gerapporteerd. Zo wordt bij luchtkwaliteit niet ingegaan op de verzurende 

stoffen welke nog steeds veel te hoog zijn. Waarom wordt dat niet 
vermeld?  Zo ook bij geluidhinder mbt de luchtvaart?" 
 
In de jaarstukken wordt verantwoording afgelegd over de in de begroting 
opgenomen beleidsprestaties. Niet alle beleidsprestaties uit het 
Provinciaal Milieu Plan staan in de begroting 2012. Wanneer de 
beleidsprestatie niet is opgenomen in de begroting wordt er in principe in 
de jaarrekening ook niet over verantwoord. 
 
 
Gezondheidskaarten 
In de commissie Ecologie en Ruimte is gevraagd waarom er nog geen 
gezondheidskaarten voorhanden zijn. Wat is de reden hiervan, wat is de 
stand van zaken op dit moment en wanneer kunnen de 
gezondheidskaarten worden verwacht? 
 
Over de levering van brondata is tussen provincie en ministerie 
Infrastructuur & Milieu een convenant afgesloten in het kader van het 
project Atlas Leefomgeving. Insteek is dat Brabant pilot-provincie is voor 
het maken van de gezondheidskaarten en de Atlas Leefomgeving de 
juiste brondata aanlevert.   
 
Begin 2013 is pas overeenstemming bereikt met het ministerie van 
Infrastructuur & Milieu (I&M) hoe de brondata vrijgegeven 
mochten worden door het Rijksinstuut voor Volksgezondheid en Milieu 
(RIVM). Vertraging in het aanleveren van deze brondata is ontstaan 
omdat bij het ministerie van I&M lang is gediscussieerd over hoe de 
bovengenoemde brondata vrijgeven mochten worden door het RIVM. 
In dit traject moest het ministerie I&M met Pro-Rail en Rijkswaterstaat 
ook tot overeenstemming komen over het vrijgeven van hun brondata 
geluid van spoor en weg. 
 
De planning is dat de Gezondheidskaarten worden gepresenteerd met de 
Atlas Leefomgeving op 10 oktober 2013 (de dag van de 
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duurzaamheid) samen met het ministerie I&M bij de provincie Noord-
Brabant. Hiervoor dienen eind juli de kaarten in concept gereed te zijn 
en dienen de binnen de provincie voorhanden zijnde brondata van 
andere thema's verzameld en beoordeeld te zijn. 
 
  
Bedrijfsbeëindiging 
In de commissie Transitie Stad en Platteland is gevraagd naar de stand 
van zaken met betrekking tot bedrijfsbeëindiging en het opnieuw inzetten 
van de onderbesteding voor dit onderwerp. 
 
De regeling is driemaal opengesteld 1x in 2008 en 2x in 2010. Dit heeft 
geleid tot 81 aanmeldingen waarvan er één is ingetrokken. De overige 80 
zijn vastgesteld.  
Van enkele deelnemers moet in verband met het ontbreken van 
documenten de beëindiging nog financieel worden afgehandeld. De 
onderbesteding wordt niet opnieuw ingezet en is vrijgevallen naar de 
algemene middelen. Het document Evaluatie Verplaatsingsregelingen en 
Beëindigingregelingen Intensieve Veehouderij stond als ingekomen stuk 
geagendeerd op 1 maart 2013 voor de Themacommissie Transitie Stad 
en Platteland (TSP-004 Evaluatie VIV en BIV-regelingen). 
 
 
Subsidieregeling jonge Agrariërs 
In de commissie Transitie Stad en Platteland is geconstateerd dat slechts 
7 jonge boeren gebruik hebben gemaakt van de Subsidieregeling 2010 
Jonge Agrariërs en dat er is sprake van onderbesteding. 
Komt dit omdat de regeling onbekend is of zijn de voorwaarden zo 
streng dat het niet werkt?  
 
De provincie Noord-Brabant heeft besloten om te willen participeren in 
de subsidieregeling Jonge Agrariërs. Hiervoor heeft de Provincie 
maximaal € 300.000 gereserveerd per jaar voor 2010 t/m 2014. De 
bijdrage van de provincie heeft het karakter van ‘tekortfinanciering’. 
Daarbij geldt dat eerst de nationale en Europese middelen aangewend 
worden.  
Voor het jaar 2011 en 2012 heeft het ministerie geen verzoek ingediend 
bij de provincie Noord-Brabant om bij te dragen. De onderbesteding 
wordt gereserveerd voor vitaal platteland zoals in het bestuursakkoord is 
vastgelegd. 
 
Uit de evaluatie subsidieregeling Jonge Landbouwers uitgebracht op 
verzoek van het ministerie van Economische Zaken, Landbouw en 
Innovatie (10-1-2011) blijkt dat de regeling Jonge Landbouwers over het 
algemeen goed bekend is bij de doelgroep van jonge agrariërs.  
Zo is gebleken dat in de afgelopen jaren (2005-2009) gemiddeld bijna 
tweederde deel van de jonge landbouwers die een bedrijf overnemen een 



 

8/8 

Datum 

7 mei 2013 

Documentnummer 

3407752 

beroep op de regeling doet. In de praktijk komen jonge landbouwers 
vooral via hun financiële adviseurs en via het raadplegen van 
‘vakliteratuur’ op het spoor van de regeling Jonge Landbouwers.  
 
De criteria zijn over het algemeen duidelijk. In de evaluatie en bij de 
voorzetting van de nieuwe regeling is het voldoen aan de vestigingseis de 
belangrijkste afwijzingsgrond. Deze eis houdt in dat de aanvrager jonger 
is dan 40 jaar en niet langer dan drie jaar geleden voor het eerst een 
bedrijf volledig (alleen of met anderen) heeft overgenomen of is gestart.  
 
 

 

 

Gedeputeerde Staten van Noord-Brabant, 

de voorzitter de secretaris, 

 

 

 

prof. dr. W.B.H.J. van de Donk drs. W.G.H.M. Rutten 
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